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Yrkesfiskares rätt till ersättning i en ny 
arbetslöshetsförsäkring 

Utredningen om en ny arbetslöshetsförsäkring grundad på inkomster bedömer att det 

inte bör finnas särskilda regler för yrkesfiskare i ett nytt regelverk för 

arbetslöshetsförsäkringen. 

Det här förslaget påverkar enbart medlemmar i Handelsanställdas arbetslöshetskassa 

eftersom yrkesfiskarna organiseras här sedan fusionen med Sveriges fiskares 

arbetslöshetskassa år 2011. 

Dagens regler 

De särskilda bestämmelserna gällande företagare som är yrkesfiskare finns att hitta i 6–6 

b §§ förordning (1997:835) om arbetslöshetsförsäkring (FALF).  

IAF-rapport om branschspecifik specialreglering 

IAF konstaterar i sin rapport ”Översyn av branschspecifik specialreglering” (2017:2) att 

ersättningsrätten för dessa sökanden inte beror på att yrkesfiskaren är arbetslös, utan på 

att den sökande på grund av väderförhållanden inte kan bedriva sin verksamhet. 

Förekomsten av sådana regler innebär, enligt IAF, i praktiken att 

arbetslöshetsförsäkringen blir en yrkesförsäkring. Det stämmer inte överens med de 

villkor som ställs på övriga sökanden inom arbetslöshetsförsäkringen.  

Utredningens argument 

Utredningens uppfattning är att: 

- Dagens bestämmelser frångår den grundläggande principen om att 

arbetslöshetsförsäkringen är en allmän omställningsförsäkring 

- Det inte är lämpligt att rätten till ersättning beror på medlemskapet i en viss 

arbetslöshetskassa 

- Reglerna i praktiken fungerar som ett branschstöd 

Våra synpunkter på utredningen 

Vi har förståelse för utredningens resonemang kring dagens regler gällande yrkesfiskare 

och har svårt att argumentera för motsatsen. Ett flertal utredningar de gångna 

decennierna har kommit fram till ungefär samma slutsatser och konstaterat att 

yrkesfiskares rätt till ersättning inte passar in i arbetslöshetsförsäkringen. Men också att 

det har saknats bättre alternativ och i brist på detta har man låtit reglerna finnas kvar. 

Nu föreslås reglerna tas bort och vi anser därför att det är angeläget att påpeka att den 

här yrkesgruppen bör kunna få motsvarande ersättning någon annanstans ifrån.  


